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Samla løysing for dei vidaregåande skulane i Grenland - 
Oppfølging av sak 147/24 pkt 7.  
 
Innstilling frå fylkesdirektøren 
 
Tidlegare vedteke ramme for elevtal (1235) for samlokalisering av Porsgrunn vidaregåande 
skule reduserast til 1040.  
 
Arbeidet med å utarbeide sak som viser løysingar, kostnadsrammer, berekraft, arealbehov, 
kvalitet og risiko for samlokalisering av Porsgrunn vidaregåande skole blir sett i verk straks og 
leggjast fram for fylkestinget hausten 2025.  
 
Saman med løysingsforslaget for samlokalisert Porsgrunn vidaregåande skole legg 
fylkesdirektøren fram moglege løysingar for areal til fagskulen med estimat for tilhøyrande 
kostnader.  
 
Kva tilbod som blir flytta for å redusere elevtalet på samlokalisert Porsgrunn vidaregåande 
skole, redusere elevtalet på Skogmo vidaregåande skole og dessutan å auke arealutnyttinga på 
Bamble vidaregåande skole blir behandla i samband med det årlege skuletilbodssaka i 
fylkestinget desember 2025. Fylkesdirektøren innarbeider konsekvensar for vaksenopplæringa i 
saka. Dei økonomiske konsekvensane vert innarbeida i Handlings- og økonomiplan 2026-29. 
 
Fylkesdirektøren inviterer til ei brei høyring om saka.  
 
 
 



Bakgrunn og saksgang 
Fylkestinget i Telemark vedtok i sak 147/24 under punkt 7 følgande:  
 
Det blir utarbeidd eit forslag til ei fordeling og spesialisering knytt til yrkesfaga (og særleg TEK-
faga) i Grenland. Forslaget skal sikre at lokalt næringsliv får tilgang på kompetanse samtidig 
som tilgjengeleg areal og utstyr i skulane blir utnytta betre.  Under dette skal følgjande 
gjennomførast:   

• Det blir gjennomført eit utgreiingsarbeid for å beskrive og vurdere skuletilbodet og 
arealsituasjonen ved Skogmo vidaregåande skule.   

• Samlokalisering av Porsgrunn vidaregåande skule blir følgt opp. Oppfølginga inkluderer 
vurderingar av nødvendige justeringar av skuletilbodet slik at det også kan presenterast 
eit alternativ til vedteke utbyggingsprosjekt i Porsgrunn nær den vedtekne 
investeringsramma.    

• Tilgjengeleg areal på Bamble vidaregåande skule skal utnyttast.   
 

Hovudutval for utdanning, folkehelse og tannhelse blir orientert om saka. Eventuelle forslag om 
endring av tilbod blir lagde fram til behandling i fylkestinget i desember 2025 i samband med 
behandling av skuletilbodet for 2026-27.  
 
Denne saka gjer greie for oppfølginga frå fylkesdirektøren av vedtaket fram til no, og foreslår 
vidare arbeid for å kunna realisera ei samlokalisering av Porsgrunn vidaregåande skule. Sidan 
ein premiss for å løyse oppdraget er ei nedskalering av elevtal ved ei ny skule i Porsgrunn, vel 
fylkesdirektøren i denne saka å be fylkestinget om aksept for dette før detaljar greiast vidare ut. 
 
Saka vart drøfta med fylkestillitsvalde i Telemark på medbestemmingsmøte 5. mai. Dei 
tillitsvalde gav tilslutning til saka.   
   
Saka leggjast fram til uttale i ungdomsrådet, rådet for personar med nedset funksjonsevne, 
yrkesopplæringsnemnda, partssamverdsett utval og hovudutval for utdanning, folkehelse og 
tannhelse. Fylkesutvalet innstiller til fylkestinget, som gjer endeleg vedtak.   
 
Saksopplysningar 
Fylkesdirektøren har greidd ut fleire alternativ for å redusera investeringsbehovet på ein 
samlokalisert Porsgrunn vidaregåande skule, redusera leigd areal og elevtal på Skogmo 
vidaregåande skule, og dessutan å utnytta tilgjengeleg areal på Bamble vidaregåande skule i 
tråd med vedtaket i sak 147/24. 
 
Hovudnøkkel for å klare reduksjonen er å redusere tal på elevar i studieførebuande program 
(studiespesialiserande og idrettsfag) ved Porsgrunn videregående skole. Dette er realistisk med 
omsyn til utvikling av elevtal slik SSB syner (sjå vedlegg sak 147/24). Men dette er ikkje 
tilstrekkeleg, og bidreg ikkje til betre oppfylling i Bamble.  
 



For å løyse heile oppdraget i vedtaket har fylkesdirektøren i utgreiingsarbeidet sitt også sett på 
samanheng og konsekvensar for tilboda ved Skien og Hjalmar Johansen vidaregåande skular og 
dessutan løysing og arealbehov for fagskulen og vaksenopplæring i Grenland. 
 
Fylkesdirektøren har vurdert føljande alternativ:  
 
Alternativ 1 
Tilbod Plassar Frå Skole Til skule 
Informasjonsteknologi 
og medieproduksjon 
 

72 Porsgrunn 
videregående skole 

Bamble videregående 
skole 

Vg2 Ambulansefag + 
Vg1 Helse- og 
oppvekstfag  

15+15 Skogmo videregående 
skole 

Bamble videregående 
skole 

 
Alternativ 2 
Tilbod Plassar Frå Skole Til skule 
Informasjonsteknologi 
og medieproduksjon 
 

72 Porsgrunn 
videregående skole 

Bamble videregående 
skole 

Påbygg 2 x 30 Hjalmar videregående 
skole 

Bamble videregående 
skole 

Vg2 Ambulansefag + 
Vg1 Helse- og 
oppvekstfag  

15+15 Skogmo videregående 
skole 

Bamble videregående 
skole 

 
Alternativ 3 
Tilbod Plassar Frå Skole Til skule 
Informasjonsteknologi og 
medieproduksjon 
  

72 Porsgrunn 
videregående skole 

Hjalmar videregående 
skole 

Påbygg 2 x 30 Hjalmar videregående 
skole 

Bamble videregående 
skole 

Vg2 Ambulansefag + Vg1 
Helse- og oppvekstfag  

15+15 Skogmo videregående 
skole 

Bamble videregående 
skole 

 
I tillegg har fylkesdirektøren vurdert flytting av elektrofag, påbygg (Pb3) og idrettsfag i ulike 
kombinasjonar.  
 
Spesielt om Porsgrunn vidaregåande skule 
Samlokalisert Porsgrunn videregående skole er vedteken dimensjonert for 1235 elevar.  
Med dei justeringane som i ettertid er gjort i tilbodet ved skulen og dessutan fylkesdirektørens 
utgreiing av tiltak for ytterlegare å få ned arealbehovet, er det mogleg å få elevtalet på ein 
samlokalisert Porsgrunn vidaregåande skule ned til 1040 elevar.    



 
Utdanningsprogram Nivå Vedteke 

dimensjonerande 
elevtal 

Justeringssak 
2025/26 

Forslag justert 
dimensjonerande 
elevtal 

Studiespesialisering 
(ST)  

Vg1-vg3  600 inkl. Ib 452 450 

IB  - 90* 90 
Norskinnføring og 
grunnskuleopplæring 
(MGSO)  

Grunnskule  30 45 60 

Kunst, design og 
arkitektur (KDA)  

Vg1-vg3  90 92 90 

Idrettsfag (ID)  Vg1-vg3  180 109 120 
Frisør, blomster, 
interiør og 
eksponeringsdesign 
(FBIE)  

Vg1-vg2  90 62 60 

IT og medieproduksjon 
(IM  

Vg1-vg2  90 72 0** 

Teknologi- og 
industrifag (TEK)  

Vg1-vg2  120 120 120 

Arbeids- og 
kvardagslivstrening 
(AHT)  

 35 50* 50 

Påbygg Vg3 0 30 0 
Totalt elevtal   1235 1122 1040 

*Inngår ikkje i sak om skuletilbod eller justeringssak 
**Fylkesdirektøren ser det som sannsynleg at den sentrale nøkkelen for å nå talet på 1040 elevar er å flytte dette 
tilbodet.  
 
Spesialisering av TEK-faga 
Fylkesdirektøren har vurdert fordeling og spesialisering av TEK-faga i Grenland slik vedtaket i 
sak 147/24 ba om. Ei løysing som gir skulane ein tydelegare profil gjerast med programområda 
på Vg2-nivå:  

- Industriteknologi Bamble vidaregåande skule 
- VG2 industriteknologi frå Skogmo vidaregåande skule til Bamble 

vidaregåande skule 
- Vg1 TEK frå 75 til 45 elevar 
- Vg2 industriteknologi frå 60 til 90 elevar 

- Køyretøy Skogmo vidaregåande skule 
- Vg1 TEK frå 64 til 90 elevar 
- Vg2 industriteknologi frå 30 til 0 

- Prosess/kjemi Porsgrunn vidaregåande skule 
- Som no 

 
Vaksenopplæring 
Fylkesdirektøren arbeidar med ei betre samlokalisering for vaksenopplæring i Grenland, der en 
av dei vidaregåande skulane får eit utvida ansvar. Denne organiseringa får konsekvensar for 
arealbruk og plassering av utdanningstilbod. Forslag til løysingar kjem i samband med forslag til 
endeleg løysing hausten 2025. 



 
Fagskulen 
Ei samlokalisering på Porsgrunn sør frigir avdeling nord til fagskulen. Alternativt kan 
bygningsmassen på Porsgrunn nord seljast, og fagskulen flyttar inn i andre lokale. Forslag til 
løysingar kjem i samband med forslag til endeleg løysing hausten 2025. 
 
Økonomiske, administrative og juridiske konsekvensar 
Fylkesdirektøren orienterte fylkestinget 12. juni 2024 i sak 80/24 om følgande:  

I budsjett og økonomiplanen er det satt av 212 mill. til samlokalisering av Porsgrunn vgs. 
I løpet av prosjektets levetid har forutsetningene for prosjektet endret seg, både med 
prisstigning i markedet, og nye politiske vedtak om flere utdanningsprogrammer ved 
skolen. Det må forventes at kostnadene til prosjektet øker. I tillegg er ombyggingsbehov 
på avdeling nord ikke hensyntatt i tidligere omtale. Fylkesdirektøren vil komme tilbake til 
de økonomiske konsekvensene når prosjektet er ferdig utredet og samspillsfase for 
samlokalisering av Porsgrunn videregående skole er gjennomført.  

Fylkestinget tok saka til orientering.  
 
Talet på 212 mill. kr. har aldri vore regulert for lønns- og prisvekst sidan det opphavelege 
vedtaket om samlokalisering ble fatta i 2018. Ein reduksjon til 1040 elevar føreslått no vil 
redusera investeringsbehovet på ein samlokalisert Porsgrunn vidaregåande skule med ca. 15% 
samanlikna med eit oppdatert anslag for det opphavlege prosjektet. Likevel vil ramma på 212 
mill. kr. venteleg være for låg. Fylkesdirektøren vil komma tilbake til fylkestinget med ein 
målpris for det justerte prosjektet, i tråd med vedtak i fylkestinget 12. juni 2024. (Sak 80/24). 
Fylkesdirektøren vil innarbeide konsekvensar i handlings- og økonomiplan 2026-29. 
 
Innstillinga legg til rette for at Telemark fylkeskommune skal kunna vareta god opplæring for 
elevar, vaksendeltakarar og studentar samtidig som arealutnyttinga frå fylkeskommunen blir 
betra og at investeringsbehovet blir redusert.  
 
Konsekvensar for klimamålet i fylket og FNs berekraftsmål 
Innstillinga legg til rette for at Telemark fylkeskommune skal kunna vareta god opplæring for 
elevane samtidig som arealutnyttinga frå fylkeskommunen blir betra og at investeringsbehovet 
blir redusert.  
 
Den samla strategien på utdanningsområdet kan bidra til høgare måloppnåing for FNs 
berekraftsmål 4 om god utdanning, mål 8 om anstendig arbeid og økonomisk vekst og mål 10 
om mindre ulikskap.    
 
Vurderinga frå fylkesdirektøren 
Fylkesdirektøren vurderer at ei politisk behandling av eit nytt og lågare dimensjonerande 
elevtal for samlokalisert Porsgrunn vidaregåande skule er ein premiss for å komma raskt vidare 
med arbeidet for å greia ut ei ny kostnadsramme for samlokaliseringa.  
 



Det er allereie vedteke reduksjonar i elevtal for skulen gjennom ordinær politisk behandling av 
skuletilbod. I tråd med framskrivingar av demografi vurderer fylkesdirektøren at desse 
tilpassingane også kan vere realistiske for ei berekraftig framtidig dimensjonering. 
Fylkesdirektøren vurderer at tilbodet Informasjonsteknologi og medieproduksjon anten kan 
flyttast til Hjalmar Johansen vidaregåande skule eller Bamble vidaregåande skule. 
Fylkesdirektøren vurderer at det dermed er mogleg å vedta eit dimensjonerande elevtal for 
Porsgrunn vidaregåande skule på 1040 elevar. Fylkesdirektøren legg til grunn at arbeidet med å 
førebu ei politisk sak som viser løysing, kostnadsrammer, berekraft, arealbehov, kvalitet og 
risiko for samlokalisering av Porsgrunn vidaregåande skule kan starta straks etter behandlinga 
til fylkestinget.  
 
Kva for nokre konkrete tilbod som skal flyttast mellom skulane for å gi ei løysing som beskrive 
over kan greiast ut i samband med det ordinære skuletilbodet hausten 2025, samstundes som 
dei andre bestillingane i vedtak 147/24 svarast ut. Fylkesdirektøren legg til grunn at alle dei tre 
beskrivne alternativa følgjer opp fylkestingsvedtaket gjennom å redusera investeringsbehovet 
på Porsgrunn vidaregåande skule, og dessutan å auka arealutnyttinga på Bamble vidaregåande 
skule. Alternativa reduserer også elevtalet på Skogmo vidaregåande skule.  
 
Fylkesdirektøren vurderer at forslaget om spesialisering av TEK-faga vil styrke det samla 
tilbodet i Grenland.  
 
Fylkesdirektøren vurderer at  det er mogeleg å flytte andre tilbod mellom skulane, og vil 
førebels ikkje utelukka slike, men at det er fare for at enkelte av desse alternativa vil auke 
investeringsbehovet samtidig som det vil bryte med vedtekne føringar for skuletilbodet slik som 
robuste fagmiljø og profesjonelle støttefunksjonar. Særleg gjeld dette flytting av yrkesfaglege 
tilbod. I tillegg vurderer fylkesdirektøren at tilbod som skal flyttast til Bamble bør være tilbod 
der elevane fylgjer etter og der delen elevar som fullfører og består ikkje reduserast.  
 
Fylkesdirektøren vil etter fylkestingets møte leggja ut alternativa for flytting av 
utdanningstilbod på høyring, og opna for at elevar, tilsette, kommunar, opplæringskontor, 
bransjeorganisasjonar, partane i arbeidslivet og andre interesserte kan uttala seg om forslaga.  
Fylkesdirektøren vil innarbeida høyringsfråsegnene i samla sak om skuletilbod før 
budsjettbehandlinga hausten 2025.  
 
Fylkesdirektøren vurderer at arealbehovet til fagskulen og organiseringa av vaksenopplæringa i 
Grenland må vurderast i samanheng med arealbruken i dei vidaregåande skulane i Grenland.  
 
Vedlegg:  
 
         
 


